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Kuchtová dnes rektory informovala o přípravě programů
Praha 3. října (ČTK) - Operační program Vzdělávání pro konkurenceschopnost by měla Evropská komise definitivně
schválit do deseti dnů. Druhý program ministerstva školství Výzkum a vývoj pro inovace by se měl přepracovat do
jednoho až dvou měsíců. Na dnešním slavnostním zahájení akademického roku 2007/2008 o tom rektory informovala
odstupující ministryně školství Dana Kuchtová (SZ), která kvůli problémům kolem těchto programů ohlásila minulý týden
rezignaci.    
Kuchtová dnes rektorům v pražské Betlémské kapli poděkovala za spolupráci a otevřenou diskusi o přípravě operačních
programů. Právě rektoři vysokých škol byli jedněmi z nejostřejších kritiků její práce. Dnes je ministryně ujistila, že po
úterním jednání v Evropské komisi je jasné, že první program je zcela v pořádku. "Během následujících deseti dnů bude
schválen a připraven k podpisu v první vlně společně s dalšími třemi až čtyřmi programy," sdělila.
V Bruselu v úterý hovořila i o druhém programu Výzkum a vývoj pro inovace, který má vědě přinést z evropských
fondů téměř 60 miliard korun. Podle Kuchtové komise odsouhlasila dokument, který program sbližuje s programem
ministerstva průmyslu a obchodu Podnikání a inovace. "Toto je zásadní dokument, který po nás dva roky Evropská
komise požadovala a bohužel dosud vypracován nebyl," podotkla. Na základě tohoto materiálu prý bude program do
jednoho až dvou měsíců přepracován.    
Rektory také informovala o přípravě Bílé knihy reformy vysokého školství. Mimo jiné řekla, že je nutné mluvit o takzvaném
odloženém školném a vytvořit systém studentských půjček a spoření. O školném mluvil i premiér Mirek Topolánek, podle
něhož je nutné školné zavést a není tak podstatné, jakou formu bude mít. Topolánek si myslí, že české vysoké školství
má dva hlavní problémy. Jedním je přetrvávající nízký počet studentů a druhým malý počet špičkových výzkumných
pracovišť. "Myslím, že je jasné, co potřebujeme, a jde to jako by trochu proti sobě: zvýšit kvantitu i kvalitu," řekl premiér.    
Podle něj je nutné otevřít vysoké školy, aby stoupl počet absolventů bakalářských programů, ale zároveň zajistit, aby
veřejné i soukromé finance šly přednostně do špičkových výzkumných center.     Podle Topolánka není nedostatek peněz
pro vysoké školy příčinou potíží, ale naopak důsledkem špatně fungujícího systému. Myslí si, že je potřeba motivovat
firmy, aby do škol více investovaly, protože možnosti rozpočtu jsou omezené.    
Vysoké školy letos nebyly spokojeny s jednáním o rozpočtu na příští rok, vláda jim ale nakonec peníze přidala. Podle
rektorů však přesto školám budou prostředky na financování nových studentů chybět.     Přehodnotit rozhodnutí odejít z
vedení ministerstva v úterý Kuchtové navrhli předsedové pěti krajských organizací Strany zelených. Chtějí také jednat
o podmínkách dalšího setrvání ve vládě s ODS a KDU-ČSL.    
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